



RESPONSE TO PETITION

Prepare in English and French marking 'Original Text' or 'Translation'

PETITION NO.: **421-01178**

BY: **MR. MACGREGOR (COWICHAN-MALAHAT-LANGFORD)**

DATE: **MARCH 6, 2017**

PRINT NAME OF SIGNATORY: *P. G. Smith - Jones*

Response by the Minister of International Trade

SIGNATURE
Minister or Parliamentary Secretary

P. G. Smith - Jones

SUBJECT

International trade

ORIGINAL TEXT

REPLY

Over the last year, the Government of Canada has been engaged in discussions with Canadian citizens and stakeholder groups across the country about our approach to trade. The Government recognizes that trade policies need to be designed to respond and contribute meaningfully to the Government's overall economic, social, and environmental policy priorities. In this way, the Government is working towards a Progressive Trade Agenda that seeks to respond directly to concerns expressed by citizens and organizations in Canada and abroad in respect of trade and globalization.

The Asia-Pacific is an important priority market for the Government of Canada, as increased access to this significant market could create opportunities for Canadian workers and their families. In this regard, the Government of Canada is open to opportunities to advance our economic interests in the region, and would support initiatives that are in Canada's interest. Indeed, Canada is a strong supporter of progressive free trade and the Asia-Pacific first and foremost is a fast-growing market with strong demand for the high-quality products Canadian companies make for export.

Canada and other TPP partners recently reaffirmed their commitment to advance collective trade objectives in the Asia-Pacific at the High Level Dialogue on Integration Initiatives in the Asia-Pacific Region, held in Chile on March 15, 2017. For Canada, this includes proactively advancing our progressive trade agenda as we pursue regional economic integration.



CHAMBRE DES COMMUNES
HOUSE OF COMMONS
CANADA

RÉPONSE À LA PÉTITION

Préparer en anglais et en français en indiquant 'Texte original' ou 'Traduction'

N^o DE LA PÉTITION : **421-01178**

DE : **M. MACGREGOR (COWICHAN-MALAHAT-LANGFORD)**

DATE : **LE 6 MARS 2017**

INSCRIRE LE NOM DU SIGNATAIRE :

P. Galsmith-Jones

Réponse du ministre du Commerce international

SIGNATURE

Ministre ou secrétaire parlementaire

P. Galsmith-Jones

OBJET

Commerce international

TRADUCTION

RÉPONSE

Au cours de la dernière année, le gouvernement du Canada a organisé, un peu partout au pays, des discussions avec des citoyens et des groupes d'intervenants canadiens pour parler de notre approche en matière d'échanges commerciaux. Le gouvernement est conscient que les politiques commerciales doivent être conçues de façon à répondre et à contribuer significativement aux priorités stratégiques économiques, sociales et environnementales globales du gouvernement. Ainsi, le gouvernement travaille à l'élaboration d'un programme commercial progressiste pouvant répondre directement aux préoccupations exprimées par des citoyens et des organisations au Canada et à l'étranger relativement au commerce et à la mondialisation.

L'Asie-Pacifique est une région importante et un marché prioritaire pour le gouvernement du Canada, car un accès accru à ce marché important pourrait créer des débouchés pour les travailleurs canadiens et leurs familles. À cet égard, le gouvernement du Canada est ouvert à toute occasion de promouvoir nos intérêts économiques dans la région et appuiera toute initiative favorable aux intérêts du Canada. En effet, le Canada est un fervent défenseur du libre-échange progressiste, et l'Asie-Pacifique représente d'abord et avant tout un marché en croissance rapide avec une forte demande pour des produits de grande qualité, fabriqués par des entreprises canadiennes à des fins d'exportation.

Le Canada et les autres partenaires du PTP ont récemment réaffirmé leurs engagements à faire avancer collectivement nos objectifs commerciaux dans l'Asie-Pacifique dans le cadre du Dialogue de haut niveau sur les initiatives d'intégration dans la région de l'Asie-Pacifique, tenu au Chili le 15 mars 2017. Pour le Canada, cela signifie aussi de mener de façon proactive son programme commercial progressiste dans la région de l'Asie-Pacifique.